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PREZYDENT MIASTA ZABRZE

SPRAWOZDANIE Z PRAC W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM
OD 20 GRUDNIA DO 17 STYCZNIA 

ZABRZE, 17 STYCZNIA 2022 ROKU
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SYTUACJA EPIDEMICZNA
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Na bieżąco monitorujemy sytuację związaną z pandemią
wirusa SARS-CoV-2.

Dziś odnotowana w Zabrzu liczba zachorowań wyniosła 53 osób,

na Śląsku jest to 1494 osób, a w całym kraju 10 445 chorych.

Jednocześnie w Szpitalu Miejskim funkcjonują łóżka przeznaczone dla
chorych na COVID 19.



SYTUACJA EPIDEMICZNA
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Informujemy ponadto, że w punkcie szczepień, który funkcjonuje w Hali Pogoń

przy ul. Wolności 406 kontynuowany jest Narodowy Program Szczepień przeciw

COVID-19.

Można się tam zaszczepić. Na miejscu drukowany jest Europejski Certyfikat

COVID z kodem QR.

Spółka Kardio-med Silesia rozpoczęła szczepienia dzieci od piątego roku życia

przygotowaną do tego specjalną szczepionką.



POWITANIE NOWEGO ROKU
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Zabrzanie przywitali Nowy Rok w sposób wyjątkowy. Miłośnicy teatru

mogli wybrać się na spektakl “Opowieść Wigilijna”. Niezwykłym

wydarzeniem był też Koncert Noworoczny w Dom Muzyki i Tańca,

w czasie którego wystąpiła Filharmonia Zabrzańska. Koncertem tym

weszliśmy w rok obchodów jubileuszu 100-lecia nadania Zabrzu praw

miejskich.



POWITANIE NOWEGO ROKU
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Tradycyjnie też zaprosiliśmy do przywitania Nowego Roku przed siedzibą

Domu Muzyki i Tańca. Swoje najbardziej znane przeboje zagrał tam

zespół “Żuki”.



OSTATNIA DZIAŁKA W ZABRZAŃSKIEJ STREFIE 
SPRZEDANA!
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W ubiegłą środę (12 stycznia) w siedzibie Katowickiej Specjalnej Strefy

Ekonomicznej, odbył się przetarg na ostatnią nieruchomość w zabrzańskiej

strefie. Ofertę złożyła firma Droma, która ostatecznie nabyła działkę

o powierzchni 2,1 ha za kwotę 2 mln 700 tys. zł netto.

Firma Droma to producent bram, rolet oraz rozwiązań w zakresie ochrony

przeciwsłonecznej. Jest to już czwarta działka tej firmy zakupiona w zabrzańskiej

strefie ekonomicznej. Na pierwszej działa już zakład produkcyjny, natomiast

na kolejnych nieruchomościach trwają prace przygotowawcze do budowy dwóch

hal produkcyjnych.



OSTATNIA DZIAŁKA W ZABRZAŃSKIEJ STREFIE 
SPRZEDANA!

8

Dotychczas nieruchomości w zabrzańskiej części KSSE zakupiły 33 podmioty.

Dziewiętnaście firm uruchomiło już działalność gospodarczą. Zainwestowano

dotąd ok. 1 miliarda zł, tworząc ok. 1,5 tys. nowych miejsc pracy. Szacuje się,

że w najbliższych latach w strefie zatrudnionych będzie ok. 4,5 tys. osób.



OSTATNIA DZIAŁKA W ZABRZAŃSKIEJ STREFIE 
SPRZEDANA!
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Specjalna strefa ekonomiczna w Zabrzu to 157 hektarów podzielonych

na 45 działek o powierzchni od 0,5 do 21 hektarów. Inwestorów przyciąga

m.in. znakomicie przygotowana infrastruktura za 65 mln zł (z pozyskanym 85

proc. dofinansowaniem z fundusz unijnych) dogodna lokalizacja w pobliżu

autostrad i lotniska w Pyrzowicach oraz dostęp do dobrze wykwalifikowanych

kadr. Działalność specjalnej strefy ekonomicznej zwiększa atrakcyjność

biznesową miasta i przyczynia się do jego zrównoważonego rozwoju.

Dzięki strefie inwestycyjnej przybywa miejsc pracy, a wpływy z podatków

stanowią znaczącą pozycję w budżecie miasta.



PRZENIESIENIE WŁASNOŚCI ADMIRALSPALAST
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W okresie międzysesyjnym podpisaliśmy umowę, dzięki której miasto stało się

właścicielem byłego hotelu Admiralspalast. To niepowtarzalny zabytek,

a jednocześnie jeden z symboli naszego miasta.

Podpisanie aktu notarialnego to kontynuacja działań zmierzających

do przywrócenia obiektowi dawnej świetności. Pozwala nam to podjąć starania

o pozyskanie funduszy zewnętrznych na jego rewitalizację. Naszym celem jest

udostępnienie tej wspaniałej perły architektury do użytku mieszkańców Zabrza.



PRZENIESIENIE WŁASNOŚCI ADMIRALSPALAST
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Do pozyskania dla gminy budynku dawnego hotelu i ocalenia kolejnej perły

zabrzańskiej architektury przygotowywaliśmy się przez wiele miesięcy.

W październiku ub. roku podpisaliśmy umowę przedwstępną nabycia budynku

przy ul. Wolności 305.



PRZENIESIENIE WŁASNOŚCI ADMIRALSPALAST
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Planowane przez nas prace modernizacyjne pozwolą nadać obiektowi nowe

funkcje i udostępnić go mieszkańcom.

Hotel AdmiralsPalast to przedwojenna wizytówka miasta, nazywana zabrzańskim

drapaczem chmur. Wybudowany w latach 1924 – 1928 jako budynek narożny

w stylu modernistycznym z elementami sztuki art deco.



ULICA MIKULCZYCKA PRZEBUDOWANA
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Przed terminem, który mijał 10 stycznia 2022 r. zakończone zostały prace przy ulicy

Mikulczyckiej w związku z rozbiórką wiaduktu kolejowego. Przebudowana została droga

na wysokości skrzyżowania z ul. 11-go Listopada. Wartość inwestycji wyniosła ponad

1 mln 262 tys. zł.

Wykonawcą robót była firma DROGOPOL Sp. z o.o.



OGŁOSILIŚMY PRZETARG NA BUDOWĘ PRZEDŁUŻENIA 
AL. KORFANTEGO
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Trwa postępowanie przetargowe na budowę przedłużenia Alei Wojciecha

Korfantego na odcinku od skrzyżowania z ulicą Heweliusza do ulicy

Brygadzistów. Już jutro otwarte zostaną oferty wykonawców.

Zgodnie z założeniami prace potrwają 18 miesięcy od dnia podpisania umowy,

a w ich wyniku Aleja Korfantego zostanie połączona z ulicą Tarnopolską

i Brygadzistów poprzez budowę nowego odcinka drogi o długości ok. 1 kilometra.



OGŁOSILIŚMY PRZETARG NA BUDOWĘ PRZEDŁUŻENIA 
AL. KORFANTEGO
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Na budowę przedłużenia Alei Korfantego na odcinku od skrzyżowania z ulicą

Heweliusza do ulicy Brygadzistów pozyskaliśmy 30 mln zł w ramach Programu

Inwestycji Strategicznych.



OGŁOSILIŚMY PRZETARG NA BUDOWĘ PRZEDŁUŻENIA 
AL. KORFANTEGO
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Celem inwestycji jest usprawnienie komunikacji poprzez odciążenie centrum

miasta oraz udrożnienie ruchu na osi północ - południe. Zakres działań obejmuje

budowę przedłużenia drogi gminnej wraz z budową infrastruktury towarzyszącej,

czyli m.in.:

• chodników,
• ścieżek rowerowych,
• elementów ochrony środowiska (ekranów akustycznych),
• odwodnienia układu drogowego,
• sieci uzbrojenia terenu,
• oświetlenia ulicznego.



NOWE DROGI W PAWŁOWIE - UMOWY PODPISANE
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Kolejne drogi w Zabrzu zostaną zmodernizowane. 4 stycznia podpisane zostały

umowy na utworzenie nowych nawierzchni ulic Rodzinnej i Familijnej

w Pawłowie. Wartość tego zadania to ponad pół miliona złotych.

Pierwsza część zadania dotyczy ulicy Rodzinnej, a wykonawcą robót

budowlanych będzie firma ENERGOBUD z Rudy Śląskiej. Ulicę Familijną wykona

natomiast przedsiębiorstwo „LIBUD” z Czeladzi.



NOWE DROGI W PAWŁOWIE - UMOWY PODPISANE
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Mieszkańcy Pawłowa będą mogli korzystać z nowych dróg już od czerwca br.

Projekt zakłada m.in.: budowę jezdni i kanalizacji deszczowej oraz instalację

oświetlenia ulicznego.



REWITALIZACJE KAMIENIC
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Pięknieją zabrzańskie kamienice. Przykładem jest oddany do użytku w okresie

międzysesyjnym budynek przy ul. 3 Maja 6. Uwagę zwraca staranność

wykonania prac konserwatorskich. Podobnie jest w przypadku zakończonych

niedawno remontów m.in. przy ul. Sądowej, ul. Padlewskiego, ul. 3 Maja

(przy Zabytkowej Kopalni Guido) czy wielu innych.

Warto również zwrócić uwagę na budynek byłej Szkoły Podstawowej numer 12

a dziś Międzynarodowej Szkoły Językowej, która również przeszła generalną

rewitalizację.



REWITALIZACJE KAMIENIC
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Przedstawiając efekty prac rewitalizacyjnych, pragnę podziękować wspólnotom

mieszkaniowym za ogromne zaangażowanie.

Warto także przypomnieć, że Miasto Zabrze posiadając w nich udziały również

partycypowało w poniesionych kosztach. Część remontów wykonano również

dzięki zaangażowaniu miejskich funduszy na ochronę zabytków.



REWITALIZACJA BUDYNKU SZKOŁY PRZY 
UL. LONDZINA
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Nie tylko Wspólnoty Mieszkaniowe oraz Miasto prowadzą działania

rewitalizacyjne. Kolejnym przykładem inicjatywy prywatnego inwestora

jest przygotowywana właśnie adaptacja budynku przy ulicy Londzina

na potrzeby prywatnej wyższej uczelni.

Powstanie tam wydział nauk medycznych. Obiekty po dawnej szkole

podstawowej zostaną zmodernizowane, przebudowane i ponownie służyć będą

nie tylko mieszkańcom naszego miasta. Obecnie w Wydziale Budownictwa

procedowane jest pozwolenie na budowę.



TERMOMODERNIZACJA PRZEDSZKOLA NR 23 
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Zakończono prace remontowe i modernizacyjne w Przedszkolu nr 23 przy

ul. Ślęczka 9. Dzięki wyasygnowaniu ponad 1,5 mln zł dzieci, rodzice oraz

pracownicy przedszkola mogą korzystać z odnowionej placówki.



TERMOMODERNIZACJA PRZEDSZKOLA NR 23 
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Inwestycja polegała na termomodernizacji obiektu, a w tym:

• dociepleniu oraz tynkowaniu ścian zewnętrznych z wymianą stolarki
okiennej i drzwiowej,

• remoncie tarasu wraz ze schodami,
• montażu nowej balustrady,
• modernizacji instalacji c.o wraz z wyminą źródła ciepła,
• remoncie instalacji elektrycznej i wentylacji budynku.

Odświeżono także sale dla najmłodszych, które zostały odmalowane.



TERMOMODERNIZACJA PRZEDSZKOLA NR 23 
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Roboty wykonywało konsorcjum firm: Przedsiębiorstwo Budowlane CZĘSTOBUD

oraz Przedsiębiorstwo Budowlane BUDOPOL.

Koszt inwestycji wyniósł 1 566 949 zł.



POWSTAJE NOWE SCHRONISKO DLA BEZDOMNYCH 
ZWIERZĄT
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Przy ulicy Bytomskiej powstaje nowe schronisko dla bezdomnych zwierząt.
Mimo zimowych warunków prowadzone są tam intensywne prace budowane.
Roboty realizuje wyłonione w przetargu Przedsiębiorstwo Produkcyjne
i Usługowe CONCRET.

Koszt przedsięwzięcia wynosi ponad 15 mln 177 tys. 759 zł. Warto zaznaczyć,
że koszt ten w całości zostanie pokryty z pozyskanych przez miasto środków
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Zakończenie inwestycji planowane
jest do końca 2022 r.



POWSTAJE NOWE SCHRONISKO DLA BEZDOMNYCH 
ZWIERZĄT
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Schronisko dla bezdomnych zwierząt zlokalizowane jest na działce o powierzchni 23 tys.
m2.

Składa się z pięciu obiektów kubaturowych. Zastosowano w nich wiele proekologicznych
rozwiązań technicznych:
• ogrzewanie obiektu zaprojektowane w oparciu o ekologiczne kotły

niskotemperaturowe o mocy 300 kW;
• wentylację mechaniczną z odzyskiem ciepła dla budynków administracyjnych,

pomocniczych, gospodarczych, kociarni i boksów dla zwierząt;
• bateria dziewięciu kolektorów słonecznych;
• ujęcie wód deszczowych z dachów budynków schroniska wraz z retencją wody

i instalacją „wody szarej”, która wykorzystywana będzie do mycia terenu, wybiegów
dla zwierząt itp.

Przypomnijmy, że w Zabrzu działa od lat Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt „Psitul

mnie”, prowadzone przez Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami w Polsce.



PROPOZYCJA NOWEJ AKTYWNOŚCI NA TERENACH PO 
KWK MAKOSZOWY
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Magazynowanie energii na terenach poprzemysłowych, a co za tym idzie

budowa Śląskiego Systemu Magazynowania Energii było przedmiotem obrad

komitetu sterującego w Instytucie Techniki Górniczej „Komag”.

W spotkaniu uczestniczyli m.in. minister aktywów państwowych Piotr Pyzik,

wicemarszałek województwa śląskiego Wojciech Kałuża, dyrektor Instytutu

Techniki Górniczej KOMAG prof. Dariusz Prostański, a także prezesi Katowickiej

Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. i Spółki Restrukturyzacji Kopalń S.A. oraz

prezydenci Bytomia, Gliwic, Rudy Śląskiej i Zabrza.



PROPOZYCJA NOWEJ AKTYWNOŚCI NA TERENACH PO 
KWK MAKOSZOWY
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Rozmawialiśmy o wykorzystaniu infrastruktury po zakładach górniczych do budowy

systemu zarządzania energią, a w tym wykorzystania źródeł odnawialnych.

Realizacja projektu wiąże się z utworzeniem w gminach klastrów energii, które

mogłyby wnioskować o środki z funduszy centralnych np. Narodowego Funduszu

Ochrony Środowiska. Przedstawiona została koncepcja zagospodarowania terenu

po KWK „Makoszowy” jako pilotażowego przykładu wdrożenia tego systemu.

Liderem projektu jest „Komag” przy współpracy MAP i ŚUM.



UMOWA SPONSORSKA GÓRNIK-WĘGLOKOKS
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W okresie międzysesyjnym sfinalizowaliśmy starania o zapewnienie

stabilnej sytuacji „Górnika Zabrze”. Podpisana została bowiem nowa

umowa partnersko-sponsorska pomiędzy Górnikiem Zabrze a Grupą

Kapitałową Węglokoks S.A.

Umowa obowiązywać będzie do końca sezonu 2022/2023.



UMOWA SPONSORSKA GÓRNIK-WĘGLOKOKS
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Współpraca z Grupą Kapitałową Węglokoks trwa już od stycznia 2020 roku.

Logo sponsora zdobi koszulki meczowe piłkarzy „Górnika” oraz jest obecne

jest w wielu miejscach Stadionu im. Ernesta Pohla.

Współpraca odbywa się na wielu polach aktywności. Wspólnie

organizujemy wiele inicjatyw sportowych, społecznych i charytatywnych.



NOWY SEKRETARZ MIASTA
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Od 1 stycznia funkcję Sekretarza Miasta pełni Małgorzata Giela. Wcześniej –

naczelnik Wydziału Rozwoju Urzędu Miejskiego.

Małgorzata Giela jest absolwentem Wydziału Prawa i Administracji Uniwersytetu

Śląskiego w Katowicach, a podyplomowo studiuje MBA. Złożyła też egzamin

adwokacki. Posiada wieloletnie doświadczenie związane z praktycznym

stosowaniem przepisów prawa nabyte w trakcie pracy w kancelariach prawnych

oraz administracji publicznej.



WYBORY DO RAD DZIELNIC
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W ubiegłym roku zakończyła się czteroletnia kadencja rad dzielnic,

mających duże znaczenie dla rozwoju lokalnej samorządności Zabrza.

Dbają one o integrację mieszkańców, sygnalizują ich problemy

i pomagają je rozwiązywać. Podejmują wiele inicjatyw, które wpływają

na poprawę komfortu życia w mieście.



WYBORY DO RAD DZIELNIC
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20 marca mieszkańcy naszego miasta będą mieli możliwość wybrania

swoich przedstawicieli do rad dzielnic.

Przypominamy, że w 2021 roku powołaliśmy do życia trzy nowe dzielnice:

Śródmieście, Skłodowskiej-Curie i Poremba.

Aktualny podział administracyjny naszego miasta pozwoli

na skuteczniejsze sondowanie potrzeb mieszkańców.



PERSPEKTYWY - RANKING ZABRZAŃSKICH SZKÓŁ
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Już po raz 24. miesięcznik „Perspektywy” przygotował coroczny ranking liceów

i techników. Wzięło w nim udział 2421 szkół ponadpodstawowych z całej

Polski. Wśród najlepszych szkół z całej Polski znalazły się też placówki z Zabrza.

Pod uwagę brano sukcesy w olimpiadach przedmiotowych, wyniki matury

z przedmiotów obowiązkowych i wyniki matury z przedmiotów dodatkowych.

W przypadku liceów uwzględniono też osiągnięcia w olimpiadach

międzynarodowych, a w przypadku techników – wyniki egzaminów zawodowych.



PERSPEKTYWY - RANKING ZABRZAŃSKICH SZKÓŁ
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Już po raz 24. miesięcznik „Perspektywy” przygotował coroczny ranking liceów

i techników. Wzięło w nim udział 2421 szkół ponadpodstawowych z całej

Polski. Wśród najlepszych szkół z całej Polski znalazły się też placówki z Zabrza.

Pod uwagę brano sukcesy w olimpiadach przedmiotowych, wyniki matury

z przedmiotów obowiązkowych i wyniki matury z przedmiotów dodatkowych.

W przypadku liceów uwzględniono też osiągnięcia w olimpiadach

międzynarodowych, a w przypadku techników – wyniki egzaminów zawodowych.



PERSPEKTYWY - RANKING ZABRZAŃSKICH SZKÓŁ
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Najlepsze zabrzańskie licea:

• Katolickie LO im. ks. Jana Twardowskiego – Złota Tarcza

• III LO z Oddziałami Dwujęzycznymi – Srebrna Tarcza

• Publiczne LO Towarzystwa Salezjańskiego im. św. D. Savio – Srebrna Tarcza

• I LO im. prof. Zbigniewa Religi – Brązowa Tarcza

• II LO – Brązowa Tarcza



PERSPEKTYWY - RANKING ZABRZAŃSKICH SZKÓŁ

37

Najlepsze zabrzańskie licea w rankingu maturalnym:

• Katolickie LO im. ks. Jana Twardowskiego

Najlepsze zabrzańskie technikum w rankingu maturalnym:

• Technikum nr 7 ZS nr 10 im. J. Groszkowskiego.

Ranking “Perspektyw” stanowi pomoc dla młodych ludzi w wyborze liceum lub

technikum.



NOWY PLAC ZABAW NA ZABORZU
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Przy ul. Kalinowej (Zaborze) oddaliśmy do użytku nowy plac zabaw, który

powstał w ramach VII edycji Zabrzańskiego Budżetu Obywatelskiego.

Rozbudowany został istniejący plac zabaw o strefę dla najmłodszych

użytkowników, w tym dzieci niepełnosprawne.

Koszt robót wyniósł 130 822 zł.



NOWY PLAC ZABAW NA ZABORZU
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Kolejnym etapem prac będzie budowa miejsca do odpoczynku i rekreacji

na Zabrzu, które zostały wybrane przez mieszańców w ramach VIII edycji

Zabrzańskiego Budżetu Obywatelskiego. Planowane jest tam także oddanie

do użytku strefy aktywności dla seniorów, a całość projektu ma stworzyć

bezpieczną przestrzeń wielopokoleniową.



ZABRZE CZŁONKIEM INSTYTUTU REGIONÓW EUROPY
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Przystąpiliśmy do organizacji zrzeszającej europejskie miasta oraz

regiony. W okresie międzysesyjnym otrzymaliśmy pismo z Ministerstwa

Spraw Zagranicznych akceptujące nasz udział w pracach Instytutu

Regionów Europy.



ZABRZE CZŁONKIEM INSTYTUTU REGIONÓW EUROPY 
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W celu wypracowania członkostwa w IRE, wzięłam udział w 17. Szczycie Europejskim

w Salzburgu. W czasie tego wydarzenia przedstawiłam trudną poprzemysłową historię

Zabrza oraz opowiedziałam o zmianach, jakie konsekwentnie przeprowadzamy w celu

podnoszenia poziomu życia mieszkańców. Podkreśliłam, jak ważną rolę w tym aspekcie

pełnią tereny zielone i rekreacyjne. Zaprezentowałam zrealizowane i podejmowane

inicjatywy, których celem jest rekultywacja terenów poprzemysłowych i modernizacja

miejskich parków.



DZIĘKUJĘ
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